

天帕湾中文学校  
TAMPA BAY Chinese School

教学大纲 Class Syllabus

---

课程 Course: 中文 6 年级 Chinese Grade 6  
学期 Semester: 2020 年秋季班 Fall 2020  
课程地点 Course location: 网络上课 Online  
时间 Time: 周日下午 1: 00 到 2: 30 Sunday 1:00 to 2:30 PM

教师 Teacher: 陆莹 Ying Lu  
电子邮件 Email: [Luying268@gmail.com](mailto:Luying268@gmail.com)  
手机 Cellphone: 703-405-4535

课程介绍：  
(Course Description) 中文六年级课程是为准备学习高级中文课程的学生而准备的内容。本学期的课程教授了在公园学习绘画，去邮局买邮票以及游览海洋世界等的生活场景。本课程还教授了一些具有教育意义的故事，成语等来引导学生树立正确的生活思想观念和知识。

本课程继续教授生字，短语和句型，以综合提高学生的中文听，说，读，写能力。

6<sup>th</sup> Grade is to prepare students for the advanced Chinese class. This course teaches several life situations such as learning painting in the park, buying the stamps in the Post Office and visiting the Sea World, etc. It also teaches some educational stories, idioms to help the students to establish the correct life mind opinion, idea and knowledge.

This course focuses on words, phrases and sentences patterns to improve students' listening, speaking, reading and writing skills comprehensively.

学习先决条件：  
(Prerequisite) 学生应该具有基本的中文普通话听说读写能力，有 5 年级或近似的中文基础。  
Students should have basic Chinese mandarin level that include listening, Speaking, reading and writing skills which is or is equivalent to 5<sup>th</sup> grade level.

教材(Textbooks): 中文第 6 册，及练习册 A, B (中国暨南大学华文学院编)  
Chinese Volume 6, Exercise Book A, B (published by College of Chinese Language and Culture of China Jinan University)

参考书(References): 新华字典 (Xin Hua Dictionary)

## 教学大纲 Class Syllabus

---

### 教学目标 (Objectives) :

- 能熟练掌握课文中的生字，短语和句型（包括听，说，读，写）。  
Master the new words, phrases and sentences in the lessons, including listening, speaking, reading and writing skills.
- 准确辨认形近字，多音字。注意区别读音相同和相近的字。  
Distinguish between similar Sounding and similar Looking words accurately.
- 用正确的语音语调朗读课文，能用自己的语言复述课文。能用中文和老师同学进行交流。  
Able to read the lessons with the correct pronunciation and use own Chinese to repeat the lessons. Able to communicate with the classmates and teacher in Chinese.
- 学习中国的成语，故事，历史常识和文化等。  
Learn Chinese idioms, stories, history and culture, etc.

### 教学方法 (Teaching Methods) :

上课主要采用中文普通话教学，必要时才会用英文讲解，以帮助学生理解记忆。上课还会用讲故事，做游戏和图片等形式来教学，以增进学生学习中文的兴趣和积极性。

Teach in Chinese Mandarin mainly during the classes, only speak English when necessary to help the students to understand and memorize. Also, would utilize storytelling, play game and pictures to teach the students to arouse their interest and initiative.

### 学生/家长责任义务 (Student/Parent Responsibilities) :

- 准时上课，保证出勤。如不能上课请尽量提前请假。
- 遵守课堂纪律，认真听讲。
- 上课尽量使用中文，积极参加课堂和学校的教学活动。
- 上课时不吃食物不喝饮料。
- 家长应督促学生每天完成当天的书写作业和朗读作业。
- 有条件的家长请尽量在课后的生活环境中使用中文和学生交流。

Students should attend all the scheduled classes on time. Absences can be excused by parents' written notification at the earliest convenience. Obey the class rules. It is required to use Chinese in the classroom and attend the class/school activities actively. No food or drink during the classes. Parents need to monitor the students to finish every day's writing and reading homework. If conditions permit, parents would use Chinese after class to communicate with the students.

需要文具 (Required supplies) :

- 铅笔, 橡皮 pencil, rubber
- 笔记本 notebook
- 圆珠笔 ballpoint pen
- 新华字典 Xin Hua Dictionary

评分标准 (Grading) :

- 出勤率 Attendance: 15%
  - 课堂纪律 Class rules: 10%
  - 家庭作业 Home work: 15%
  - 期中考试 Mid- term exam: 30%
  - 期末考试 Final exam: 30%
- 总计 Total: 100%

额外加分(Extra points) :

写作比赛, 参加班级和学校的活动 Essay Contest, attend class and school activities.

## 教学大纲 Class Syllabus

### 教学进度表 (Calendar)

周数 Week	日期 Date	学校活动 School Event	主题	Topic
1	8/16/2020	上课 Class	正式上课, 学习第一课《在公园里》课文和生字, 做课堂练习	The first day of school Study Lesson 1 《In the Park》 & Exercise
2	8/23/2020	上课 Class	复习第一课课文, 学习第一课其余部分包括阅读	Review Lesson 1 and continue study the rest including reading
3	8/30/2020	上课 Class	学习第二课《去邮局》课文和生字, 做课堂练习	Study Lesson 2 《Go to the Post Office》 & Exercise
4	9/06/2020	无课, No Class	无课, 劳动节	No Class, Labor Day
5	9/13/2020	上课 Class	复习第二课课文, 学习第二课其余部分包括阅读	Review Lesson 2 and continue study the rest including reading
6	9/20/2020	上课 Class	学习第三课《海洋世界》课文和生字, 做课堂练习	Study Lesson 3 《The Sea World》 & Exercise
7	9/27/2020	上课 Class	复习第三课课文, 学习第三课其余部分包括阅读	Review Lesson 3 and continue study the rest including reading
8	10/04/2020	上课 Class	复习这三课内容, 做综合练习一	Review these 3 lessons and do the General Exercise 1
9	10/11/2020	上课 Class	学习第四课《埋在地里的金子》课文和生字, 做课堂练习	Study Lesson 4 《The buried gold》 & Exercise
10	10/18/2020	上课 Class	复习第四课课文, 学习第四课其余部分包括阅读	Review Lesson 4 and continue study the rest including reading
11	10/25/2020	上课 Class	学习第五课《巨人的花园》课文和生字, 做课堂练习	Study Lesson 5 《The Giant's garden》 & Exercise
12	11/01/2020	上课 Class	复习第五课课文, 学习第五课其余部分包括阅读	Review Lesson 5 and continue study the rest including reading
13	11/08/2020	上课 Class	学习第六课《成语故事》课文和生字, 做课堂练习	Study Lesson 6 《Stories about Idioms》 & Exercise
14	11/15/2020	上课 Class	复习第六课课文, 学习第六课其余部分包括阅读	Review Lesson 6 and continue study the rest
15	11/22/2020	上课 Class	复习及期末考试	Review the previous lessons, Final Exam
16	11/29/2020	无课, No Class	无课, 感恩节周末	No class. Thanksgiving Weekend
17	12/06/2020	无课, No Class	无课, USF 无教室	No class. USF Final Exam
18	12/13/2020	学校最后一天, 网上活动 Last day online event	学校最后一天, 发成绩单, 发奖等 上午 9 点 30 到下午 3 点	End of Semester Online event, Report cards, awards. 9:30am -- 3pm